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Sammanträde torsdag den 19 mars 2015 klockan 18:30 – 19:30 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 4, Gotland 

Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf. 

Gustav Johansson (M) vice ordf. 

Kristina Öberg (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Sarah Johansson (MP) 

Gabriel Liljenström (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (FP) 

  

 
Tjänstgörande ersättare  

Hanna Jokio (S) 

 

 
 

Bo Hansson (S) 

Moa Neuman (S) 

Cecilia Jaukkuri (MP) 

Sonja Wallbom (V) 

Tina Aspe (M) 

Björn Wredberg (M) 

Elisabet Abelson (FP) 

Erica Tjerneld (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

Tjänstemän 
Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Kristina Goldring   
Gunilla Ekstrand, Kersti Tagesson, Karin Åberg, avdelningschefer,  
Pierre Persson, enhetschef 
 
Personalföreträdare 

Yvonne Enehall Kommunal, Bo Samuelsson TCO 

Justering 
2015-03-24 

  

Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Vice ordförande 

Ulf Walther (S)  Gustav Johansson (M) 
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Nämndens ordförande Ulf Walther och nämndens vice ordförande 

Gustav Johansson utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker tisdag den 24 mars 2015. 
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§ 2    

Fastställande av dagordning 
 

Den utsända dagordningen godkändes med tillägg av ett extra ärende, 

se § 10:1   
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 19 februari 2015 anmäldes 

justerat den 25 februari 2015. 

 

Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Månadsrapport för februari 2015   

Beslut 
Nämnden godkänner månadsrapporten för februari 2015. 

 
 
Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett underskott 

före resultatöverföringar med 14,5 mnkr och efter resultatöverföringar 

ett underskott med 9,9 mnkr. Underskott återfinns inom individ- och 

familjeomsorg med 12,5 mnkr och äldreomsorg med 17,0 mnkr. 

Underskott uppvägs delvis av överskott inom förskola, fritid och 

kultur, stadsmiljö och administration. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 9 mars 2015. 
Dnr 1.2.1.– 127/2014 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) 

”Under alliansens 8 år i majoritet var en ansvarsfull ekonomisk politik 

i centrum. Genom att hushålla med resurserna kunde vi göra insatser 

där de behövdes som mest.  

 

Vi kan nu konstatera, bara ett par månader in i det nya styret, att 

kostnaderna i stadsdelen skenar. Trots en ökad budgetram på ca 55 

miljoner pekar prognosen på ett underskott på nästan 14,5 miljoner.  

 

Alliansen hoppas att den nuvarande majoriteten förstår allvaret i detta 

och gör allt de kan för att minska underskotten och hushålla med 

medborgarnas pengar.” 

 

 

Ersättaryttranden 
Ersättarna Erica Tjerneld(C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalande från (M), (FP) 
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§ 5  

Uppföljning inom äldreomsorgen Enskededalens 
servicehus inklusive Knuten och Skogsgläntan 
demensgruppboende  

Beslut 
 

Rapporten godkänns 

 

 
Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Enskededalens servicehus inklusive Skogsgläntans 

demensgruppboende och Knuten (öppen mötesplats) genomfördes 

under november 2014. Verksamheten drivs på entreprenad av Äldreliv 

i Stockholm AB. Förvaltningen bedömer att Enskededalens servicehus 

inklusive Knuten och Skogsgläntans demensgruppboende i stort möter 

ställda krav i avtals- och verksamhetsuppföljning. Ett fåtal avvikelser 

har påträffats vilka kommer att följas upp vid ett avstämningsmöte i 

april år 2015. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 februari 2015. 
Dnr 1.2.1.– 713/2014 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) 

”Vi konstaterar att det förekommer avvikelser som påvisats i såväl 

avtalsuppföljningen som i verksamhetsuppföljningen. Det är viktigt 

att all verksamhet i stadsdelen följs upp på ett likartat sätt, oavsett 

driftsform. Detta för att relevanta jämförelser ska kunna göras över tid 

och för att kvaliteten för brukarna ska kunna säkras.   

Nämnden uppdrar därför till förvaltningen att senast till 

junisammanträdet återkomma med en muntlig återrapport över de 
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avvikelser som enligt inlämnad och godkänd handlingsplan då ska 

vara åtgärdade. ” 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) 

”Denna uppföljning, av verksamhet driven av annan utförare än 

kommunen, visar på en väl fungerande verksamhet med nöjda 

brukare. Detta styrker alliansens tidigare skrivelser om att kvalitet 

alltid måste gå före politiska ideologier. Vi utgår ifrån att denna 

positiva uppföljning får ligga till grund för beslut den dag förlängning 

av kontraktet blir aktuellt.” 

 

  
Ersättaryttranden 
Ersättarna Erica Tjerneld(C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalande från (M), (FP) 
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§ 6   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning Svedmyrabadet, Svedmyra bad 
och relax AB 
 

 
Beslut 
Rapporten godkänns 

 
Ärendet 

Uppföljning av avtal och anbud för Svedmyrabadet genomfördes 

under november 2014. Verksamheten har under perioden 2009-02-01 

tom 2013-09-30 drivits på entreprenad av Svedmyra bad och relax 

AB. Förvaltningen bedömer att verksamheten uppfyller de lagar och 

krav som är gällande för verksamhetsområdet samt till största del de 

krav på tjänsten som ställs enligt avtal och anbud. Avvikelserna 

kommer att följas upp vid ett avstämningsmöte i maj 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 februari 2015. 

Dnr 1.2.1.– 038/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) 

”Denna uppföljning, av verksamhet driven av annan utförare än 

kommunen, visar på en väl fungerande verksamhet med nöjda 

brukare. Detta styrker alliansens tidigare skrivelser om att kvalitet 

alltid måste gå före politiska ideologier. Vi utgår ifrån att denna 

positiva uppföljning får ligga till grund för beslut den dag förlängning 

av kontraktet blir aktuellt.” 
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Ersättaryttranden 
Ersättarna Erica Tjerneld(C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalande från (M), (FP) 
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§ 7   

Uppföljning av äldreomsorgens kostenhet (Intraprenad) 
 

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 
Ärendet 

Uppföljning av avtal och anbud för äldreomsorgens kostenhet 

genomfördes under december 2014. Kostenheten drivs på intraprenad 

sedan 2012-11-01.  Förvaltningen bedömer att Kostenheten inte till 

fullo uppfyller de lagar och krav som är gällande för 

verksamhetsområdet samt de krav som ställs enligt avtal och anbud 

Åtgärder gällande återstående avvikelser ska vara vidtagna utifrån den 

tidpunkt som fastställts i den handlingsplan som enheten upprättar och 

förvaltningen godkänner. Avvikelserna kommer att följas upp vid ett 

avstämningsmöte i juni 2015. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 16 februari 2015. 

Dnr 1.2.1.– 047/2015 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutet enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, Henrik Virro, Erika Wing,  

Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko, alla (M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

” Att godkänna rapporten 

Att uppdra åt förvaltningen att utreda en upphandling av 

verksamheten 
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För många äldre är måltiderna dagens höjdpunkt och då måste vi göra 

vad vi kan för att gör den till en så bra upplevelse som möjligt. Vid 

sidan om själva upplevelsen är en god och näringsriktig kost vital för 

de äldres hälsa och välbefinnande. Vi i alliansen vill snarast ha en 

muntlig rapport för att säkerställa att man tagit till sig av kritiken i 

uppföljningen. 

 

Kvalitet måste gå före politiska ideologier och därför vill vi utreda 

möjligheterna till upphandling för att på sätt säkerställa att våra äldre 

får det de förtjänar – den bästa möjliga matupplevelsen. I denna 

utredning vill vi även att förvaltningen tittar på möjligheterna att laga 

maten, eller delar av maten, på plats hos de äldre. ”  

  

 

 

Särskilt uttalande 
”Gemensamt från hela nämnden 

Att ge förvaltningen i uppdrag att genomföra en brukarundersökning 

och muntligen återrapportera den samt vad som görs för att åtgärda 

bristerna och hur långt det arbetet kommit, senast till 

novembersammanträdet.  

 

För många äldre är måltiderna dagens höjdpunkt och då måste vi göra 

vad vi kan för att gör den till en så bra upplevelse som möjligt. Vid 

sidan om själva upplevelsen är en god och näringsriktig kost vital för 

de äldres hälsa och välbefinnande.” 
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§ 8  

Uppföljning inom socialpsykiatri – Boendestöd 
 

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 
Ärendet 

Verksamhetsuppföljning genomfördes av Boendestöd inom 

socialpsykiatrin i egen regi 2015-01-27. Det är andra året 

verksamheten följs upp utifrån socialförvaltningens gemensamt 

framtagna uppföljningsmall för boendestöd.  Enheten uppvisar inga 

avvikelser vid denna verksamhetsuppföljning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 februari 2015. 

Dnr 1.2.1.– 103/2015 

 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Uppföljning inom äldreomsorgen – Enskede Nya 
servicehus, Rosens dagverksamhet, Bandhagen-
Högdalens hemtjänst, Stureby hemtjänst och Årsta 
hemtjänst 
 

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 
Ärendet 

Verksamhetsuppföljning genomfördes av Enskede Nya servicehus 

inklusive demensdagverksamheten Rosen 2014-11-12, av Bandhagen 

- Högdalens hemtjänst 2014-12-15, av Stureby hemtjänst 2014-11-13 

och av Årsta hemtjänst 2014-12-11. Servicehuset inklusive 

dagverksamheten övergick i egen regi 2013-10-01. Verksamheterna 

har följts upp under ett antal år men drevs då på entreprenad. Detta 

innebär att avvikelser endast redovisas för år 2014. Samtliga enheter 

uppvisar vissa avvikelser som ska vara åtgärdade senast vid 2015 års 

verksamhetsuppföljning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 februari 2015. 

Dnr 1.2.1.-100/2015 

 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Sarah Johansson 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V)  

”Vi konstaterar att det förekommer avvikelser som påvisats i såväl 

avtalsuppföljningen som i verksamhetsuppföljningen. Det är viktigt 

att all verksamhet i stadsdelen följs upp på ett likartat sätt, oavsett 

driftsform. Detta för att relevanta jämförelser ska kunna göras över tid 

och för att kvaliteten för brukarna ska kunna säkras.   

Nämnden uppdrar därför till förvaltningen att senast till 

junisammanträdet återkomma med en muntlig återrapport över de 

avvikelser som enligt inlämnad och godkänd handlingsplan då ska 

vara åtgärdade.” 
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§ 10  
Val av ny ledamot till stadsdelsnämndens pensionärsråd 
2015 

 

Beslut 
Larz Holmberg utses till ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnds pensionärsråd för 2015. 

 
 
Ärendet 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd är ett rådgivande organ till 

stadsdelsnämnden i allmänna frågor som berör äldres 

levnadsförhållanden. Rådet ska bestå av fem ordinarie ledamöter och 

fem ersättare, som ska utses för ett år. Sammansättningen i rådet för år 

2015 fastställdes av stadsdelsnämndens 2015-01-02. Rådet har sedan 

2015-01-15 haft en vakant plats för SPF Enskededalen. Ny ledamot 

har nu nominerats av SPF Enskededalen  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 februari 2015 

Dnr 1.1.– 117/2015 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10:1 
 

Inhyrningsärende- ersättning för nerbrunnen förskola i 
Östberga 
 
Beslut 
Nämnden uppdrar till stadsdelsdirektören att teckna inhyrningsavtal 

med Svenska Bostäder gällande lokalerna på Östberga Torg. 

 

 

Ärendet 
För att skapa en hållbar lösning för förskoleverksamheten i Östberga 

till dess att en ny förskola kan stå på plats istället för den nerbrunna 

Ädelstenen föreslås att stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna 

inhyrningsavtal med Svenska Bostäder. Avtalet gäller inhyrning i och 

anpassning av befintliga lokaler till förskoleändamål. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 9 mars 2015. 

Dnr 2.6.– 146/2015 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   
 
Anmälningsärenden 

 

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut  

C. Protokoll från Pensionärsrådet, 2015-03-13 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

2015-03-16 

E. Protokoll från Förvaltningsgruppen 2015-03-10 

F. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen 

  

 

Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 12   

Nämndens frågor 

Beslut 
 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelse från  

(S), (MP), (V) om en samlad strategi för arbete mot sociala 

oroligheter. 

 

 

En samlad strategi för arbete mot sociala oroligheter 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) 

 

Skrivelsen i huvudsak: 

”Det finns ett ökat problem med sociala oroligheter i våra stadsdelar. 

En sammahållen strategi för arbetet mot sociala oroligheter behöver 

tas fram och redovisas till stadsdelsnämnden vid 

septembersammanträdet 2015, med en delavstämning inför 

junisammanträdet. 

I skrivelsen redovisas ett antal politiska prioriteringar. Det överlåts 

dock till förvaltningen att avgöra vilka åtgärder som är lämpliga. 

Bland annat betonas vikten av att medborgarnas förtroende för 

samhället behöver stärkas, att medborgarnas ges möjlighet att genom 

exempelvis jobb eller studier förverkliga sina drömmar och att 

samarbeten med andra samhällsaktörer behöver utvecklas. Det är även 

viktigt att det finns en tydlig och genomtänkt handlingsplan att 

tillämpa vid oroligheter. Även politikernas ansvar för arbetet mot 

sociala oroligheter behöver förtydligas…………….”  
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§ 13   

Stadsdelsdirektörens information 

  

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande 

 

Anders Rissel, lokalpolischef i Farsta kommer till nämnden för 

information om särskilda insatser i stadsdelsområdet, torsdag  

den 9 april 2015, kl. 17.00 

 

Tisdag den 17 mars avhystes en bosättning på Årsta torg,  

 

Måndag den 23 mars är stadsdelsdirektören och nämndens ordförande 

kallad till revisionskontoret för genomgång av bokslut 2014 

 

I Östberga har en insatsgrupp inletts med uppdrag att utarbeta en 

handlingsplan.   

 

Enskede-Årsta-Vantör, Skarpnäcks stadsdelsförvaltning, 

Idrottsförvaltningen och Kulturförvaltningen är pilotförvaltningar att 

testa ”genusbudget” för områdena äldreomsorg och fritid inför budget 

2016. 

 

Nämnden tackade för informationen 
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§ 14   

Trafikförändringar inom SL-trafiken – svar till 
kommunstyrelsen 
 

 
Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen, trafikroteln 

 
 
Ärendet 

Förvaltningen har genom trafikroteln mottagit en remiss från 

Trafikförvaltningen vid Stockholms läns landsting angående 

trafikförändringar i SL-trafiken 2015/2016. 

Stadsdelsförvaltningen har inga synpunkter på de flesta av de 

föreslagna förändringarna, men förutsätter att den minskade 

turtätheten på vissa linjer till fullo kompenseras av ökad kapacitet.  

Förvaltningen påpekar särskilt att kollektivtrafiken till Östberga 

utvecklas så att kommunikationerna till och från stadsdelen får ett 

välbehövligt lyft. Ett första led i detta borde vara att utöka 

busstrafiken på kvällar och helger.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 februari 2015. 

Dnr 1.5.1.– 099/2015  

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Förslag till detaljplan för del av fastigheten Årsta 1:1 vid 
Kolsnarsvägen och Långhalsvägen i Årsta,  
SDp 201300468 – svar till stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
Förvaltningen tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret 

 
 
 
Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag för del av 

fastigheten Årsta 1:1, vid Kolsnarsvägen och Långhalsvägen i Årsta i 

syfte att möjliggöra byggnation av två lamellhus med sammanlagt 55 

nya lägenheter. Förvaltningen är i stort positiv till att det sker 

förtätning av befintlig stadsmiljö i form av den här typen av projekt. 

Förtydliganden önskas dock om upplåtelseform och fördelning av 

lägenhetstyper. Förvaltningen anser även att det vore intressant att 

studera hur den planerade huskroppen längs Kolsnarsvägen kan 

sammanbindas med befintlig byggnation inom fastigheten Eknaren. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 23 februari 2015 
Dnr 1.5.3.-110/2015 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutet enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Sarah Johansson m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, Henrik Virro, Erika Wing,  

Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko, alla (M), ledamoten  

Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 
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egna förslaget; 

”Att förvaltningens förslag till beslut bifalls 

Att i övrigt anföra  

 

Alliansen är i huvudsak positiv till förtätning i befintliga förorter. 

Infrastruktur är utbyggd och en viss förtätning kan också öka 

underlaget i mindre förortscentrum som idag har svårt att klara 

ekonomin. Viktigt är emellertid att i så stor utsträckning som möjligt 

bevara kvaliteten i boendet med parker och gröna kilar. Nybyggnation 

bör också antingen smälta in i området eller tillföra något nytt. Av 

avgörande betydelse är en varsamhet med omgivningen. 

 

Vad gäller planförslaget menar vi att det i huvudsak är ett bra förslag. 

Vi anser dock att loftgångshus inte är lämpligt, då det som 

förvaltningen påpekar, inte finns många av den typen i närområdet. 

Dessutom kan det upplevas otryggt av de boende. Husen kan upplevas 

som dominerade i området varför också höjden på husen manar till 

eftertanke. Viktigt också att tänka på i den vidare planeringen är att 

inte försämra parkeringsmöjligheterna för boende i närområdet. Hela 

parkeringssituationen i Årsta bör för övrigt ses över, som vi också 

påpekat i andra sammanhang.” 

 

 

Ersättaryttranden 
Ersättarna Erica Tjerneld (C), Claes Karlsson (KD) instämde i förslag 

till beslut från (M),(FP). 

 

 

 
 
 

  


